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50PLUS Statenfractie Provincie Zeeland 

Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het College van Gedeputeerde Staten door de 

fractie 50PLUS Zeeland. 

 

Datum:  10 december 2021 

 

Onderwerp: Maatregelen ter voorkoming verspreiding PFAS 
 

Casus;  

Naar aanleiding van de gepubliceerde resultaten onderschreven door Professor Jacob de Boer (VU 

Amsterdam) van het onderzoek naar PFAS in vis en zeegroenten, vraagt 50PLUS extra aandacht voor 

deze ernstige problematiek. 

In de onderzochte bot (vis) wordt de RIVM risiconorm 800 keer overschreden. Met een 

overschrijding van 800 keer de risiconorm, dan hoef je niet meer te twijfelen en zijn alleen nog maar 

rigoureuze maatregelen op zijn plaats. 

Wat het risico is wordt steeds duidelijker. De stoffen breken nauwelijks af en worden daarom 

eeuwige chemicaliën genoemd. PFAS en aanverwante stoffen hopen zich op in mens, dier en 

planten. Al kleine hoeveelheden PFAS kunnen het immuunsystemen aantasten. Verder kunnen 

bepaalde soorten PFAS gevolgen hebben voor de voortplanting en ontwikkeling van het ongeboren 

kind. Zelfs kan PFAS effecten hebben op cholesterol in het bloed, effecten op de lever en nier- en 

zaadbalkanker veroorzaken. Al met al zaken waarbij wij geen enkel risico willen of moeten nemen. 

50PLUS baseert zich niet alleen op de artikelen in de geschreven pers maar heeft hierover contact Dr. 

M. Jonker van de Universiteit Utrecht en bevestigd de ernst van de PFAS in de Westerschelde. 

Gezien de ernst van de PFAS-vervuiling in het gebied Waarde – Walsoorden – Land van Saeftinghe 

heeft 50PLUS de volgende vragen;   
 
Vragen; 

o Is GS met 50PLUS van mening dat de resultaten van de eerder genoemde onderzoeken 

aanleiding geven tot het nemen van serieuze maatregelen ten behoeve van de 

aanwonenden, Waarde, Walsoorden en de bezoekers van het land van Saeftinghe in het 

oostelijke deel van de Westerschelde? 

o Is GS met 50PLUS van mening dat gezien de concentraties PFAS in het oostelijk deel van 

de Westerschelde, de Hedwigepolder niet onder water gezet, met andere woorden niet 

ontpoldert mag worden alvorens de vervuiling door PFAS is stopgezet of significant is 

verminderd? 

o Is GS met 50PLUS van mening dat er in het oostelijk deel van de Westerschelde geen 

vaargeulonderhoud mag plaatsvinden en geen bodemsediment mag worden verplaatst 

totdat de PFAS vervuiling is gestopt en wij weten hoe ernstig de gevolgen zijn voor mens 

en dier? 

o Is GS met 50PLUS van mening dat er verder onderzoek moet worden gedaan in de loop 

van de Westerschelde tot aan Westkapelle en de Belgische grens om te weten te komen 

hoe de concentraties zich verhouden? En hoeverre de concentraties gevaarlijk zijn voor 

de leefomgeving? 
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